

Streptoquin

Tablets & Dry Suspension

150225028012

ستربتوكين

أقراص ، معلق جاف

150225028012

Composition:

Each tablet contains

Diiodohydroxyquinollne	200 mg
Phthalyl sulfathiazole	200 mg
Streptomycin sulfate	100 mg
Homatropine methylbromide	2.5 mg

Each 5 ml of the suspension contains

Diiodohydroxyquinoline	100 mg
Phthalyl sulfathiazole	150 mg
Streptomycin sulfate	85 mg
Homatropine methyl bromide	0.5 mg

Properties:

Streptoquin combines the effect of its 4 components; Diiodohydroxyquinoline is an antimicrobial agent, which acts principally in the bowel lumen for the treatment of diarrhea and intestinal amebiasis, particularly for cyst passers. Phthalyl sulfathiazole is one of the non-absorbable sulfonamides, which has bacteriostatic effect for the treatment of intestinal infections, particularly bacillary dysentery. Streptomycin sulfate is poorly absorbed from the gastro-intestinal tract and may be of value in the treatment of diarrhea caused by *E. coli*, *Proteus vulgaris* and other susceptible organisms.

Homatropine methylbromide is a quaternary ammonium antimuscarinic agent with antispasmodic action on intestinal smooth muscles.

Indications:

1. Chronic Intestinal amebiasis
2. Bacillary dysentery
3. Diarrhea caused by other intestinal infections and associated with intestinal colic.

Contraindications:

Streptoquin is contraindicated in patients with known hypersensitivity to sulfonamides.

Side Effects:

Gastro-intestinal symptoms, headache and allergic skin reactions may occur rarely.

Reconstitution of the Suspension:

Add distilled, or (previously boiled then cooled) water, to the bottle mark, in two portions. Shake the bottle after each addition.

Important Remark :

Streptoquin suspension is stable and can be used for 14 days after reconstitution when kept in a refrigerator, or for 7 days, when kept at room temperature.

Dosage:

Tablets : 1-2 tablets three times daily or as directed by the physician.

Reconstituted Suspension:

Children from 1-2 years	One teaspoonful 3 times daily
2-5 years	One teaspoonful 4 times daily
5-12 years	Two teaspoonfuls 4 times daily

Or as directed by the physician.

Precautions:

- The product should be avoided if the patient is hypersensitive to iodine or with impaired liver function.
- Its use is best avoided in patients with neurological disorders.
- It should be used cautiously for thyroid patients. Patients requiring thyroid function tests, should inform their physician that they are taking this medicine, since Diiodoquin may interfere with determinations of protein-bound iodine for up to 6 months.
- The product should not be used for more than 10 consecutive days Diiodoquin may cause myelo-optic neuropathy in some patients, especially when used for a long period.
- Children may be more likely to develop certain side effects especially if given at high doses for long time.
- If the patient suffers from blurred vision or any visual disturbance, he should tell the doctor who may advise him not to drive the car or operate a machine that requires sharp vision.

Storage:

Tablets: Store below 30° C., Protect from moisture and light.

Suspension: Store in a dry place, at a temperature not exceeding 30° C., Keep out of reach of children.

How supplied:

- Box contains 1 strip of 10 tablets.
- Box contains 2 strips of 10 tablets.
- Bottle of dry powder, forms 60 ml of the suspension after reconstitution.

Product of:

Medical Union Pharmaceuticals,

Abu - Sultan, Ismailia, Egypt

Issue Date: 14 / 5 / 2000, Rerevision Date: 1 / 9 / 2008



التركيب:

يحتوي كل قرص على	
داى ايودو هيدروكسي كينولين	٢٠٠ مجم
فثاليل سلفاثيازول	٢٠٠ مجم
ستربتومي سين سلفات	١٠٠ مجم
هوماتروپين ميثيل بروميد	٢,٥ مجم
يحتوي كل ٥ مليلتر من المعلق بعد تحضيره على	
داى ايودو هيدروكسي كينولين	١٠٠ مجم
فثاليل سلفاثيازول	١٥٠ مجم
ستربتومي سين سلفات	٨٥ مجم
هوماتروپين ميثيل بروميد	٠,٥ مجم

الخواص:

ستربتوكين مستحضر فعال يجمع بين خواص مكوناته الأربعة فهو مضاد للميكروبات المسببة لحالات الإسهال المختلفة ومضاد للتقلصات.

- تمنح مادة داى ايودو هيدروكسي كينولين بأنها مضادة للميكروبات الموجودة في تجويف الأمعاء ولها آثار فعالة لعلاج الإسهال والأميبيا المعوية وخاصة المنحوصلة.

- أما فثاليل سلفاثيازول فهو أحد مركبات السلفا قابلة للاستصااص ولها فاعلية علي إيقاظ نمو البكتريا وعلاج حالات الدوسنتاريا الباسيلية هذا بالإضافة للمضاد الحيوي ستربتومي سين سلفات وما قد يكون له من آثار في علاج حالات الإسهال التي تسببها أنواع أخرى من البكتريا.

- هوماتروپين ميثيل بروميد ذو فاعلية ضد تقلصات وتشنجات خلايا العضلات الملساء في جدار الأمعاء.

دواعي الاستعمال:

علاج حالات الأميبيا المعوية المزمنة.

علاج حالات الدوسنتاريا الباسيلية.

الإسهال الناتج عن التهاب القولون والأمعاء الدقيقة والمصحوب بتقلصات معوية.

نواهي الاستعمال:

لا يستعمل مستحضر ستربتوكين للمرضى الذين يعانون من حساسية لمركبات السلفا.

طريقة تحضير المعلق:

يضاف ماء مطهر أو ماء نقي سبق غليه وتبريده إلى العلامة الموجودة على الزجاج ، وذلك على دفعتين ، مع رج الزجاج جيداً بعد كل إضافة.

ملحوظة هامة:

مستحضر ستربتوكين معلق بياني صالحاً للاستعمال لمدة ١٤ يوم بعد تحضيره عند حفظه في التلاجة أو لمدة ٧ أيام عند حفظه خارج التلاجة ولا يستعمل بعد ذلك.

الجرعة:

الأقراص

تتراوح من ١-٢ قرص ثلاث مرات يومياً أو حسب إرشادات الطبيب.

للأطفال من سنة - سنتين : ملء ملعقة شاي ٣ مرات يومياً

من ٢ - ٥ سنوات : ملء ملعقة شاي ٤ مرات يومياً

من ٥ - ١٢ سنة : ملء ملعقة شاي ٤ مرات يومياً

أو حسب إرشادات الطبيب

الاحتياطات:

- يحظر الاستعمال للمرضى الذين لديهم حساسية للمركبات التي تحتوي على عنصر اليود وكذلك المرضى الذين يتكون من قسور في وظائف الكبد.
- يفضل عدم استعمال المستحضر للمرضى الذين يتكون من اضطرابات عصبية.
- يستخدم بحذر للمرضى الغدة الدرقية، ونظراً لأن مادة داى ايودو هيدروكسي كينولين تسبب تغيرات في نتائج اختبارات الغدة الدرقية، يجب مراعاة ذلك لمدة ستة أشهر بعد استخدام المستحضر .
- يجب ألا تتعدى مدة الاستعمال عشرة أيام لأن مادة داى ايودو هيدروكسي كينولين قد تسبب إسهالاً بمرية وخصية ونخاعية في بعض المرضى، وبخاصة عند استعماله لمدة طويلة.
- الأطفال أكثر تأثراً بالأعراض الجانبية لمادة داى ايودو هيدروكسي كينولين، وبخاصة عند الاستعمال بجرعات كبيرة ولمدة طويلة.
- قد تسبب مادة داى ايودو هيدروكسي كينولين زلغلة بمرية ومثاقب أخرى قد تشمل إلى حد العمى، يجب الرجوع إلى الطبيب الذي قد يوصي بعدم قيادة السيارة أو تشغيل آلات تتطلب دقة بمرية عند استخدام المستحضر .

شروط التخزين:

الأقراص: يحتفظ في درجة حرارة أقل من ٣٠°م، بعيداً عن الرطوبة والضوء.

المعلق: يحتفظ قبل التحضير في مكان جاف في درجة حرارة لا تزيد عن ٣٠°م، ويحفظ بعيداً عن متناول الأطفال.

العبوة:

- علبة بها ١ شريط، ١٠ أقراص

- علبة بها ٢ شريط، بكل شريط ١٠ أقراص

- زجاجة تحتوي على بودرة جافة تكون ٦٠ مليلتر من المعلق بعد التحضير.

إنتاج:

شركة الممان الطبية للأدوية

أبو سلطان، الإسماعيلية، مصر

تاريخ الإصدار: ١٤ / ٥ / ٢٠٠٠، إعادة مراجعة: ١ / ٩ / ٢٠٠٨